АННОТАЦИЯ

Балашов Антон Анатольевич

УГОЛОВНАЯ ОТВЕТСТВЕННОСТЬ ЗА ПУБЛИЧНЫЕ ПРИЗЫВЫ К СОВЕРШЕНИЮ ПРОТИВОПРАВНЫХ ДЕЙСТВИЙ

Диссертация посвящена уголовной ответственности за публичные призывы к совершению противоправных действий.

Проанализированы проблемы правовой регламентации и реализации уголовной ответственности за преступления, предусмотренные статьями 205, 2051, 2052, 212, 280, 2801, 282 УК РФ и др. и сформулированы правила их квалификации.

В работе раскрыты особенности осуществления публичных призывов к совершению противоправных действий, выделены и изучены обстоятельства, способствующие совершению данных уголовно наказуемых деяний, осуществлена характеристика личности субъектов данных преступлений, а также изучена существующая система мер предупреждения последних.

Результаты диссертационного исследования могут быть использованы в практической и научной деятельности, в учебном процессе при изучении курса «Уголовное право», в системе повышения квалификации работников правоохранительных органов, а также в правотворческой деятельности по совершенствованию законодательства.

Balashov Anton Anatolievich

CRIMINAL LIABILITY FOR PUBLIC CALLS TO IMPROVE OPPOSITE ACTIONS

The thesis is devoted to criminal liability for public calls to commit unlawful acts.

The problems of legal regulation and realization of criminal liability for crimes provided for articles 205, 2051, 2052, 212, 280, 2801, 282 of the Criminal Code of the Russian Federation, others are analyzed, and rules for their qualification are formulated.

The peculiarities of the implementation of public appeals for the commission of unlawful acts are disclosed in the work, the circumstances facilitating the commission of these criminal acts have been singled out and studied, the personality of the subjects of these crimes has been characterized, and the existing system of prevention measures has been studied.

The results of the dissertation research can be used in practical and scientific activities, in the learning process while studying the course "Criminal Law", and in the system of raising the level of professional skill of law enforcement officers, as well as in law-making activities to improve legislation.